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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 4. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 283 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 

Spørgsmål 283:

”I forlængelse af svar på § 20-spørgsmål nr. 2952, bedes ministeren oplyse, med hvil-
ken tidshorisont hun regner med at have afsluttet sine overvejelser vedrørende mark- og 
vejfredsloven, og om ministeren vil tage en drøftelse med de politiske partier, når mini-
steren har afsluttet sine overvejelser.”

Svar:

Den 23. maj 2012 drøftede jeg mark- og vejfredslovens bestemmelser i §§ 13 og 14 
med diverse relevante organisationer. Blandt de fremmødte var Dyrenes Beskyttelse, 
Danmarks Jægerforbund, Inges Kattehjem, Dansk Kennel Klub, Landbrug & Fødevarer 
og Paracelhusejernes Landsforening. Især muligheden for, under visse betingelser, at 
nedskyde omstrejfende hunde og katte blev drøftet. Formålet med drøftelsen var at vur-
dere det eventuelle behov for en ændring af reglerne.   

Drøftelsen illustrerede den vanskelige balancegang, loven er udtryk for. På den ene side 
skal vi kunne have vore kæledyr i fred, og på den anden side skal vi også være opmærk-
somme på, at vi har et ansvar for, at vore kæledyr ikke generer andre.  

Jeg vil hen over sommeren overveje problemstillingen, og derefter vil jeg træffe en be-
slutning om, hvad der skal ske. Jeg vil ligeledes drøfte sagen med de politiske partier. 

Mette Gjerskov
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